
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 

utorak, 9. jun 2020. godine 
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Kon: Virus i dalje u cirkulaciji, nova žarišta u Novom Pazaru i Tutinu 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da epidemiološka situacija nije jednaka na celoj teritoriji 

Srbije, da postoje područja u kojima je nesigurna kao što su Novi Pazar i Tutin gde se pojavilo 

novo žarište posle Bajrama. 

Na drugim mestima je povoljnija situacija, ali ima lokalnih ekscesnih situacija sa pojavom većeg 

broja slučajeva, dodao je Predrag Kon za RTS. 

Kao primer je naveo studentski dom gde su registrovani slučajevi koronavirusa. 

"To nisu klasična žarišta, tu se radi o jednoj grupi koja je povezana i pojavljuju se još i 

pojedinačni slučajevi", naveo je Kon. 

Istakao je da u Beogradu ima 15 pojedinačnih slučajeva za koje ne znaju kako su se zarazili. 

"To ukazuje da je virus i dalje u cirkulaciji, ali to jesu sve pojedinačni slučajevi i mi ispitujemo 

dalje kontakte i eventualno otkrivamo neke grupe. To ne može da se zove žarište, jer je virus i 

dalje prisutan, ali ne možemo da kažemo da je potpuno povoljna situacija", objasnio je Kon. 

Kako kaže, prelazimo iz nesigurne situacije koja je bila ne teritoriji cele zemlje u povoljnu, ali još 

uvek u celoj zemlji. 



 
 

Ukazao je da ti pojedinačni slučajevi koji se pojavljuju u kolektivima uvek predstavljaju opasnost 

za pojavu novih žarišta, kao i da se zbog toga brzo reaguje, ispituju kontakti zaraženog, izoluju i 

čini se sve da do toga ne dođe. 

"Period koji je pred nama je letnji period koji kao sezona nas štiti, dakle potencijal prenosa 

virusa se sigurno smanjuje zbog UV zračenja i temperatre i otvorenih prozora i svega onoga što 

razređuje i smanjuje mogućnost zaražavanja", naglasio je Kon. 

Na pitanje da li oni koji su preležali koronavirus mogu ponovo da se zaraze ili ne, Kon kaže da 

ima pojedinačnih saznanja da je to moguće, ali je retko. 

"Mi tako nešto ovde svakako nismo videli, ali sa druge strane opisuju se i ti sluajevi i moramo 

biti spremni za tako nešto, ali ne očekujeko da se ta bolest vrati u formi u kojoj je prvi put bila", 

rekao je Kon. 

Napomenuo je da je novi talas epidemije sve izvesniji i da to postaje praktično vrlo moguće, jer 

se virus i dalje šiti na južnoj hemisferi i čak pokazuje visok potencijal prenosa. 

"Verovatnoća da se vrati na jesen je velika", poručuje Kon. 

Ponovio je preporuku struke da budemo odgovorni i nosimo maske. "To je nešto što je jako 

bitno, posebno za starije i za hronične bolesnike, sami treba da se štite u ovom nekom periodu. 

Za sve druge, pogotovu kada ulaze u javni prevoz i kada ulaze u zatvoreni prostor gde može biti 

neplaniranih kontakata takođe je preporuka da nose zaštitnu masku", zaključuje Kon. 
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Zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević rekla je za RTS da je epidemiloška 

situacija u Srbiji stabilna, ali da moramo biti svesni da je koronavirus još tu. To što za njega još 

nema ciljanog leka, ne znači da nema terapije, koja vodi ka izlečenju, kaže Janko Samardžić, 

klinički farmakolog sa Medicinskog fakulteta u Beogradu. 

Prvi slučaj kovida 19 zabeležen je u decembru u Vuhanu. Virus se brzo širio i do sada je pogodio 

više od 200 zemalja. Obolelo je oko sedam miliona ljudi, a preminulo oko 406 hiljada.  Šta smo 

za ovih šest meseci naučili o koronavirusu, a šta još uvek ne znamo o tome?   
Nosite masku u zatvorenim prostorima 

S obzirom da se povećava broj asimptomatskih nosilaca koronavirusda, Svetska zdravstvena organizacija 

preporučuje nošenje maski u zatvorenim prostorima, tamo gde je veliki broj ljudi i gde se zadržavate 

duže od 15 minuta, kaže doktorka Kisić Tepavčević. 

Zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević rekla je za RTS da je epidemiloška 

situacija u Srbiji stabilna, ali da moramo biti svesni da je virus još tu. 

"Svedoci smo da se nalazimo u silaznom delu krivulje, intenzivno radimo testiranje svih 

kontakata uključujući i asimptomatske nosioce i apsolutno nema razloga za zabrinutost, ali 

moramo biti svsni da je virus još tu", rekla je doktorka Kisić Tepavčević. 

Dolazak koronavirusa nije iznenadio famakologe, ali je pred njih postavio nove izazove.    
I na bazenu možemo da se zarazimo 

Dolaze topli dani, mnogi će otići na bazen - da li možemo da se zarazimo u bazenu? 

"Bazen se ne razlikuje od drugih mesta, ako ste u bliskom kontaktu sa osobom koja je rezervoar 

infekcije, ako ste na udaljenosti manjoj od jedan metar i duže od 15 minuta možete se zaraziti, a sama 

bazenska voda nije put prenošenja infekcije", objasnila je doktorka Kisić. 

"To su neki novi farmakološki zahtevi, jer kada imate novo oboljenje, novu bolest očekuje se  

lek i brzo izlečenje", rekao je Janko Samardžić, klinički farmakolog sa Medicinskog fakulteta u 

Beogradu. 

Istakao je da je veoma teško dati odgovor u inicijalnoj fazi novog virusa, kada o njemu ne znate 

dovoljno ni o strukturi, ni o načinu prenošenja.  

"To što nema specifičnog ciljanog leka, to ne znači da nema postupka lečenja. Postoji 

faramkološki pristup kada je kovid u pitanju, postoji simptomatska imunološka terapija koja 

pomaže i koja je usmerena ka izlečenju", rekao je doktor Samardžić. 

Ponovio je da su prevencija i terapijski pristup kod hroničnih bolesti  - dijabetesa, hipertenzije, 

gojaznosti, veoma bitni jer upravo ti pacijenti razvijajuju tešku kliničku sliku. 
Nema sigurne potvrde da je virus preneo slepi miš  

Na pitanje da li sa sigurnošću možemo da kažemo da je kovid 19 potekao sa pijace u Vuhanu i 

da ga je preneo slepi miš, doktorka Kisić Tepavčević kaže da to ne može sa sigurnošću da se 

tvrdi.   
Da li možemo da se zarazimo hranom? 



 
 

Do sada nijedno istraživanje nije pokzalo da je hrana put prenošenja koronavirusa, iako se na početku 

razmišljalo o tome, imajući u vidu da on pripada crevnim virusima. 

"Međutim ta hipoteza nije potvrđena, znači hrana kao put prenošenje – ne ne može", kaže doktorka 

Kisić. 

"Velika je verovatnoća je da se tamo desila ekspozicija. Da li je u pitanju neka hrana, to sada ne 

znamo, da li je u pitanju virus koji se sa životinje preneo na čoveka, to je veća verovatnoća, 

mada nijedna studija nije opovrgla tu hipotezu, ali da li možemo sa sigurnošću da kažemo - ne 

ne možemo", rekla je doktorka Kisić Tepavčević.  
Pranje ruku i fizička distanca spašavaju život 

Prema njenim rečima savremeni čovek zahteva neki čarobni štapić, a mnogi ne mogu da 

prihvate da mere koje su banalne, kao što su pranje ruku i fizička distanca, spašavaju život. 

Doktorka Kisić Tepavčević očekuje da će se novi talas pojaviti i na jesen, na šta ukazuje njegova 

velika učestalost na južnoj hemisferi  i opstanak na visokim temperaturama. 

"Samo treba spremni da ga dočekamo, da sva saznanja koja smo stekli u prethodnom periodu 

primenimo, i ne treba to da gledamo sa nekim strahom i panikom", rekla je doktorka.   
Dug put do vakcine  

Ipak, svi nade polažu se u vakcine. Doktor Samardžić ukazuje da je to jedan složen postupak, da 

zahteva jasne smernice i protokle.  

"Ja sam u stalnom kontaktu sa timom u Bazelu i oni su u jednoj fazi predkliničkih ispitivanja, što 

znači da na jesen ukoliko to bude uspešno možemo očekivati klinička ispitivanja", rekao je 

doktor Samardžić. 

Na pitanje da li bi primili vakcinu, i doktorka Kisić i doktor Samardžić su odgovorili potvrdno.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 
 

KORONA NA KLINICI ZA NEUROLOGIJU U NIŠU Zaražena bolničarka i četvoro pacijenata 

Na Klinici za neurologiju KC Niš prijavljena je intrahospitalna epidemija i preduzete su sve mere 

zaštite, nakon što je 5. juna potvrđen virus kod bolničarke i četvoro pacijenata na toj klinici, 

navodi su te zdravstvene ustanove. 

Kako prenosi portal južnevesti.com, kod sedmoro zaposlenih potvrđen je virus korona i deo 

klinike je zatvoren, a u Kliničkom centru nisu želeli da preciziraju kod koliko zaposlenih je 

potvrđen virus korona. 

U Kliničkom centru navode i da su svi radnici testirani, a oni koji su pozitivni premešteni su u 

kovid bolnicu, kao i da je urađena kompletna dezinfekcija prostora. 

Epidemiolog Branislav Tiodorović kazao je da je, prema podacima koje ima, situacija na Klinici za 

neurologiju pod kontrolom. 

Ističe da iako epidemija jenjava ne čudi da se otkrivaju oboleli zdravstveni radnici, kao i da 

apsolutno nema razloga za bilo kakvu zabrinutost, jer niko nigde, pa ni u Nišu, neće raditi sa 

pacijentima ako je zaražen. 



 
 

"Mi nemamo pacijenata koji su zaraženi od strane osoblja tako da nema razoga za brigu. Ako je 

ceo KC ili najveći deo bio kovid bolnica, ti ljudi koji se sada vraćaju da rade moraju da se 

testiraju i Insitutut i KC moraju da kontrolišu situaciju i da testiraju po više puta. Onda se dešava 

da ima pozitivnih, a čim se to desi oni ne rade više i mora da budu 14 dana u karantinu i tek 

nakon dva negativna PCR testa da se vrate kao potpuno zdravi na posao", objasnio je 

Tiodorović. 

Najavio je i da će sutra u Kliničkom centru imati sastanak na kojem će ocenjivati celokupnu 

situaciju, a tada će se znati i tačan broj obolelih i napraviće se iscrpna analiza. 

 

 

 

U KCV 33 pacijenta, za vikend preminule dve osobe 

NOVI SAD: U Kliničkom centru Vojvodine trenutno se leče 33 pacijenta kod kojih je potvrđeno 

da su oboleli od korona virusa, od kojih se jedan pacijent nalazi u teškom stanju i njegovo 

lečenje zahteva primenu mehaničke ventilacije, saopšteno je danas iz te zdravstvene ustanove. 



 
 

Kako je preneo N1, ukupno osam pacijenata je hospitalizovano u KCV iz doma za stare "Mass 

Green House" u Petrovaradinu, a u toku prethodnog vikenda u KCV preminula su dva pacijenta 

obolela od virusa korona. 

Gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević potvrdio je novinarima da je od posledica infekcije 

kovidom 19 preminuo muškarac koji je u Klinički centar prebačen iz Doma za penzionere i stara 

lica u Petrovaradinu "Mass green house". 

 

 

Korona buknula u Tutinu i Novom Pazaru: "Narod voli da se ljubi" 

NOVI PAZAR: Posle Vranja, u kojem epidemija korona virusa još tinja, broj obolelih počeo je da 

raste u Novom Pazaru i Tutinu, gde je, za poslednjih 5-6 dana, otkriveno 30-ak novih slučajeva 

zaraze. 

Direktor Zavoda za javno zdravlje u Novom Pazaru dr Šefadil Spahić kaže da je krivac za skok 

novih obolelih prisnost među narodom, koji pri pozdravu, osim rukovanja, voli i da se grli i ljubi, 

a čemu je doprinelo popuštanje, odnosno ukidanje mera. 

"Imamo blagi skok zato što su popuštene mere, a narod je ovde veoma prisan i ima običaj da se 

prilikom pozdrava, osim rukovanja, i grli i ljubi. U Novom Pazaru imamo zaraženih 5-7 osoba, i 



 
 

njihovih 4-6 porodičnih kontaka. Dakle, imamo više od 20 novih zaraženih za poslednjih 5-6 

dana. Ovde je situacija takva da u jednoj sobi zaražena osoba živi sa majkom, ocem, bratom, 

sestrom, unucima... pa se dešava da iz jednog kontakta imamo još od 4 do 6 inficiranih", 

objašnjava Spahić za Telegraf.rs. 

Istovremeno je u Tutinu korona potvrđena kod tri osobe i deset njihovih kontakata, tako da je 

kupno 30-ak novih obolelih u Novom Pazaru i Tutinu. 

Spahić navodi da su oni pronašli sve kontakte i izolovali ih, a da svi novi oboleli ili nemaju 

simptome bolesti, ili imaju blagu kliničku sliku. 

Prema njegovim rečima, ovakva situacija je potpuno očekivana i da su, kako bi se zauzdala 

epidemija, preporučili da se neke javne ustanove zatvore, a u petak je održana i tribina na temu 

korona virusa u Novom Pazaru, na kojoj je učestvovao i dr Predrag Kon. 

Prema podacima koji su postavljeni na sajtu Zavoda za javno zdravlje u Novom Pazaru, u tom 

zavodu je do četvrtka, 4. juna testirano ukupno 3.175 osoba, od kojih je pozitivno 164 osoba. U 

Novom Pazaru je na taj dan ukupan broj zaraženih iznosio 118, a u Tutinu 35. 

Četiri dana ranije, u ponedeljak, 1. juna, u Novom Pazaru je bilo zaraženo ukupno 109, a u 

Tutinu 31 osoba. 

Profesor Branislav Tidorović, epidemiolog i član Kriznog štaba za borbu protiv kovida-19, rekao 

je za telegraf.rs da je u Tutinu i Novom Pazaru reč o porodičnim klasterima. 

"Zarazi se jedan iz porodice, dođe kući, pa zarazi ostale. I, to je ono što možemo da očekujemo,” 

kaže prof. dr Tiodorović. 

Tiodorović kaže da u Vranju i dalje postoji žarište i ističe i da je malo zabrinjavajuće što među 

obolelima ima mlađih, koji imaju bronhopneumoniju. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Počela rekonstrukcija Opšte bolnice u Smederevskoj Palanci 

Rekonstrukcija Opšte bolnice ''Stefani Visoki '' u Smederevskoj Palanci počela je danas, a 

vrednost radova je više od tri milijarde dinara. 

Novac je obezbedila Vlada Srbije preko Kancelarije za javna ulaganja, a rok za završetak radova 

je tri godine. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je ovo veliki dan za Smederevsku Palanku i podseća da 

je u poslednje tri godine u Opštoj bolnici ''Stefan Visoki'' zaposleno više od 160 zdravstvenih 

radnika, od toga 79 na neodređeno, kao i da je odobreno 27 specijalizacija. 

''Odobrili smo u poslednje tri godine više spacijalizacija nego što je odobreno za prethodnih 14 

godina'', rekao je ministar i podsetio da su zbog nedostatka kadrova u toj bolnici radili 

zdravstveni radnici koji su stekli uslov za penziju. 

Naglasio je da će država nastaviti da ulaže u zdravstvo i da će se nastaviti sa politikom 

zapošljavanja mladih lekara. 

''Omogućićemo vaše usavršavanje i edukaciju'', rekao je Lončar i dodao da se tokom epidemije 

pokazalo da država nije pogrešila što je prethodnih godina ulagala u zdravstveni sistem. 



 
 

Država je, kako kaže, u poslednjem periodu izdvojila 108 miliona dinara za opremu koja se već 

koristi - rendgen aparata, sterilizatore, operativne stolove… 

Rekonstrukcija bolnice će imati tri faze, a prva podrazumeva zamenu krova, kompletne stolarije, 

fasade i obnovu prijemnog dela zgrade. 

Druga i treća faza podrazumevaju izgradnju i opremu potpuno novog bloka ukupne površine 

više od 8.500 kvadratnih metara. 

Direktor Opšte bolnice ''Stefan Visoki'' Nikola Ristić kaže da je ideja o rekonstrukciji te ustanove 

nastala pre više od četiri godine i da se u zgradi koja je podignuta 1948. godine, kako je naveo, 

nagomilalo mnogo problema. 

''Ništa se ne bi desilo da nismo imali podršku predsednika države, Vlade Srbije, Ministarstva 

zdravlja. Projekat je završen i radovi danas počinju'', rekao je Ristić. 

On je dodao da će u krugu bolnice biti izgrađen i heliodrom koji će, osim Smederevske Palanke, 

koristiti i Velika Plana. 

Predsednik opštine Smederevska Palanka Nikola Vučen kaže da je ta opština tri godine bila 

jedna od najzaduženijh u Srbiji i da je više od 20 godina bila zaboravljena od svih što se tiče 

infrastrukturnih radova. 

''Za kratko vreme uspeli smo da se vratimo na mapu industrijskih gradova, gde smo nekada i 

pripadali.Bili smo prepoznatljivi po 'Goši', sada se nadamo da će nas prepoznavati po 

automobilskoj industriji'', rekao je Vučen. 

On je naglasio da će kompanija kjungšin kejbl uložiti više od 25 miliona evra i da će u njoj raditi 

više od 700 radnika. 

Kada se završi rekonstrukcija bolnice, kako je rekao, to će biti jedan od najmodernijih 

medicinskih centara u tom delu Srbije. 

''Srećan sam što vidim mnogo mladih među zdravstvenim radnicima koji će ovde zasnivati 

porodice i ostati u Smederevskoj Palanci'', rekao je Vučen. 

Predstavnici korejske kompanije ''Kjungšin kejlb'' uručili su danas vrednu donaciju palanačkoj 

bolnici od 10 monitora i CTG aparata. 

Generalni direktor kompanije "Kjungšin kejbl" Seo Jae Keun rekao je da će ta kompanija početi 

da posluje naredne godine i da se donira medicinska oprema uz pomoć njihove centrale u 

Južnoj Koreji. 

''Donacija nije velika, ali želimo da pomognemo našim prijateljima u Smederevskoj Palanci'' 

rekao je Keun. 



 
 

U Smederevskoj Palanci se gradi fabrika auto delova, ogranak korejske kompanije "Kjungsin 

kejbl" koja će zapošljavati 1.000 radnika. 

 

 

Porodilište u KBC "Dragiša Mišović" od srede za sve pacijente 

BEOGRAD - Bolnica za ginekologiju i akušerstvo KBC "Dragiša Mišović" od srede neće primati 

kovid pacijentkinje, već će biti otvorena za sve trudnice i porodilje, a taj kliničko-bolnički centar 

bi do kraja sledeće sedmice trebalo da se u potpunosti vrati u uobičajeni režim rada za sve 

pacijente koji nisu pozitivni na Kovid 19. 

Direktor KBC "Dragiša Mišović" Vlada Đukić kaže da će sledeće sedmice, posle testiranja 

medicinskog osoblja i dezinfekcije kompletnog prostora, za sve pacijente početi da rade služba 

kardiologije, gastroenterologije, hematologije, endokrinologije, psihijatrije, neurologije… 

"Od srede će i ostali kliničko-bolnički centri preuzimati deo poslova koji smo mi do sada radili, 

tako da će se interventne kardiološke operacije, hitne hirurške procedure i operacije onkoloških 

pacijenata raspoređivati u svim bolnicama u Beogradu" , rekao je Đukić za Tanjug posle 

sastanka ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima kovid bolnica. 

Đukić je kazao da Dečja klinika u "Mišoviću" i dalje ostati kovid bolnica za prijem najmlađih 

kovid pacijenata sa područja Beograda i okoline. 

Dodao je da će u ovoj zdravstvenoj ustanovi i dalje biti predviđeni kapaciteti za pacijente koji su 

na dijalizi, a zaraženi su korona virusom. 



 
 

"U izdvojenom objektu zadržaćemo deo kapaciteta i za te pacijente koji su pozitivni, ali ne 

zahtevaju hospitalizaciju. Sve ostalo će se raditi u svim kliničko-bolničkim centrima koji imaju 

obavezu da obezbede prostor za izolaciju pozitivnih pacijenata", naveo je Đukić. 

U "Mišoviću" je trenutno 12 pacijenata koji, kako kaže, imaju odličnu kliničku sliku i koji će do 

srede biti prebačeni u privremenu bolnicu u Mladenovcu. 

"Imamo tri pacijenta na mehaničkoj ventilaciji od kojih je dvoje negativno na virus", kazao je 

Đukić. 

Dodao je da je kroz KBC "Dragiša Mišović", prvu zdravstvenu ustanovu koja je postala kovid 

bolnica, tokom epidemije prošlo više od 1300 kovid pacijenata, a među njima više od 450 dece , 

majki i porodilja. 

 

 

ZDRAVSTVO SE VRAĆA U NORMALU: KBC Zemun do kraja sedmice izlazi iz kovid sistema 

Iz kovid sistema do kraja ove sedmice izaći će Kliničko-bolnički centar Zemun, a u sredu počinju 

pripreme za vraćanje KBC "Dragiša Mišović" u uobičajeni režim rada, izjavio je danas ministar 



 
 

zdravlja Zlatibor Lončar i dodao da će ubuduće svaka bolnica u Srbiji morati da ima prostor za 

izolaciju pacijenata sumnjivih na korona virus. 

Lončar je rekao da se zdravstveni sistem postepeno vraća u normalu i da Opšta bolnica Pančevo 

i Ortopedija Banjica, koje su ranije izašle iz kovid sistema, rade u punom kapacitetu. 

"Pretposlednja bolnica koja će izaći iz kovid sistema je KBC Zemun koja će najkasnije od 

ponedeljka početi normalno da radi. KBC Dragiša Mišović je prva ušla u kovid sistem, a izlaći će 

poslednja. Sređivanje počinje u sredu i biće potrebno još pet-šest dana da se sve pripremi", 

rekao je Lončar novinarima posle sastanka sa direktorim kovid bolnica. 

Kako je naveo, pacijenti koji nisu pozitivni na korona virus moći će da se polako vrate u redovne 

procedure dijagnostike, operacija i lečenja. 

''U prethodnom periodu smo primali hitne pacijente i one sa malignitetom, a sada se polako 

vraćamo u normalu vodeći i dalje računa o kovid pacijentima, posebno onima koji su imali 

ozbiljne tegobe i komplikacije i koji moraju da se i dalje prate'', rekao je Lončar. 

Dodao je da će svaka bolnica u Srbiji ubuduće morati da obezbedi kapacitete za izolaciju gde će 

po određnoj proceduri biti smešteni pacijenti koji čekaju rezultate testiranja na korona virus. 

Lončar je naglasio da ne smemo da se opustimo i da moramo da naučimo da živimo sa korona 

virusom. 

''Sada sve zavisi od nas samih, država je uradila svoj deo posla, a kakvi će nam rezultati biti 

zavisi samo od nas i kako se budemo pridržavali preporučenih mera'', zaključio je Lončar. 

 

 

 

 

 

 


